

## 6 MUGNETINDEN 1739 moh



ca. 6 km en vei

approx. 6 km one way

ca. 6 km pro Strecke



ca. 2,5–3 timer opp

approx. 2.5–3 hours up

ca. 2,5–3 Stunden hoch



ca. 750 høydemeter

approx. 750 meters

ca. 750 m



krevende men flott for barn fra ca. 8 år


from approx. 8 years

ab ca. 8 Jahren


GPS-coordinates starting point 32v 485400 6789425

GPS-coordinates summit 32v 4811957 6790683




 Kjør fra Beitostølen til Beito og følg skiltingen videre mot Slettefjellveien. Passer bommen (kr 80,- i 2018), fortsett videre forbi Fleinsendin og ta til venstre i krysset. Parker litt ovenfor Mugnestølen, ca. 3,5 km fra bommen. Stor parkeringsplass på venstre side av veien.

Stien starter på motsatt side av veien. Den er merket med varder og hvite V'er. Turen går slakt oppover inn til Mugnebottjernet og så brattere opp i et skar. Herfra er det to muligheter: den første, som tar av til høyre, er bratt og krevende. Vi anbefaler heller hovedruta som går ca. 300 m lengre innover for den dreier opp. Den er også bratt, men mindre krevende. Fortsett gjennom steinur videre til toppen. Utsikt mot Jotunheimen og Valdres.

 From Beitostølen, drive to Beito and follow the signs towards Slettefjellvegen. Drive past the toll station (NOK 80,- in 2018), continue past Fleinsendin and turn left at the intersection. Parking area on the left side of the road, near Mugnestølen, approx. 3.5 km from the toll station.

The path starts on the opposite side of the road and is marked with cairns and white V's. It leads gently uphill to Mugnebottjernet (pond) and then climbs steeper up into a col. From here you have two options. The steeper and more demanding route (recommended uphill only) turns right, while the main route, which is still steep but less demanding, continues straight ahead for another 300 meters and then turns to the right and uphill, too. The last bit leads through rocky terrain to the summit with a stunning, highly rewarding view towards Jotunheimen and Valdres.

 Fahren Sie von Beitostølen nach Beito und weiter auf der Slettefjellstraße (Slettefjellvegen, Maut, NOK 80,- in 2018). Ca. 300 Meter hinter Mugnestølen, 3,5 km nach der Mautstation, liegt linker Hand ein großer Parkplatz.

Der ausgeschilderte Wanderweg zum Mugnetinden startet auf der gegenüberliegenden Seite und ist mit Steinmännchen und weißen V's markiert. Er führt zuerst leicht bergan in den Bergkessel Mugnebotten und zwischen den beiden Seen hindurch, bevor es steiler in einen Paß hinaufgeht. Von hier aus gibt es zwei Aufstiegsvarianten. Die steilere und anspruchsvollere (die wir, wenn überhaupt, nur für den Aufstieg empfehlen) zweigt zuerst rechts bergan ab, während die Hauptroute (ebenfalls steil, aber weniger anspruchsvoll) noch ein Stück weiter geradeausführt, bevor auch sie rechts biegt und aufsteigt. Das letzte Stück zum Gipfel führt durch Steinfelder und Geröll. Die Anstrengung wird durch eine fantastische Aussicht zu Jotunheimens Zweitausendern und über weite Teile des Valdres belohnt.

